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PAOOR.0012.5.5.2024.NJO 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 5/2024 
 

z posiedzenia Komisji Wsi i Samorządu 
Rady Miejskiej w Śremie odbytego  5 grudnia 2024 r. o godz. 15:30 

w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1. 
 

Przewodnicząca Komisji zwołała posiedzenie Komisji Wsi i Samorządu 
Rady Miejskiej w Śremie na 5 grudnia 2024 roku, zawiadomienie stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczyła Radna Nina Stępa, udział w nim wzięli 
Członkowie Komisji wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu.  

• Tomasz Przybylski – nieobecny nieusprawiedliwiony. 

Ponadto w  posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

1. Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik PPS, 
2. Krzysztof Lewandowski – Skarbnik Gminy Śrem, 
3. Robert Mielcarek – Naczelnik PRK, 
4. Sławomir Ratajczak – Zastępca Burmistrza Śremu.  

Przewodnicząca Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego na 
podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzyła 
posiedzenie, powitała Członków Komisji oraz zgromadzonych Gości. 

Następnie przedstawiła porządek obrad. 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 4/2024 z posiedzenia Komisji.  
2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Śrem;  

b) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 rok;  
c) zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Śrem;  
3. Przyjęcie planu pracy komisji na 2025 rok. 
4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
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Ad 1. Przyjęcie protokołu 4/2024 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że do protokołu 4/2024 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag.  

Wobec powyższego stwierdziła, iż protokół z posiedzenia Komisji został 
przyjęty bez odczytywania. 

Na tym punkt zakończono.   
 
Ad 2. Opiniowanie  projektu uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Śrem;  

W związku z tym, iż powyższy projekt uchwały został przedstawiony 
radnym na wcześniejszych komisjach Przewodnicząca Komisji 
zaproponowała, aby rozpocząć dyskusję w tym punkcie obrad. Radni wyrazili 
zgodę.   

 
W dyskusji głos zabrali.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy w projekcie budżetu są uwzględnione wszystkie inwestycje 
drogowe na 2025 rok.  

Skarbnik Gminy Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, iż obecnie gmina czeka za rozstrzygnięciem, jeśli chodzi 
o inwestycje drogowe. W związku z tym, nie jest powiedziane, że w 
przyszłym roku będą realizowane tylko te inwestycje drogowe, które są 
uwzględnione w budżecie. 

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, kiedy można spodziewać się powyższej informacji.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
odpowiedział, prawdopodobnie koniec I kwartału 2025 r.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy mówimy o 1 mln zł przeznaczonym na Błociszewo. 

Skarbnik Gminy Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, nie. Na Błociszewo nie będą przeznaczone środki pozyskane z 
zewnątrz. Realizacja inwestycji zostanie, pokryta  środkami gminy.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, jakie sołectwa gmina uwzględniła starając się o dofinansowanie ze 
środków zewnętrznych.  
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Skarbnik Gminy Śrem Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, w ramach Funduszu Dróg Samorządowych gmina stara się 
o dofinansowanie do budowy drogi w m. Psarskie oraz remontu mostu 
w Śremie.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy dofinansowanie do budowy drogi będzie tylko w m. Psarskie. 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak  
odpowiedział, tak. Biorąc pod uwagę wszystkie kryteria,  m. Psarskie ma 
najwięcej punków, które pozwolą otrzymać dotację.  

Radny Łukasz Brzeziński 
powiedział, iż na jednej z sesji zapytał o harmonogram dróg gruntowych 
w gminie Śrem. Czy w tej kwestii są poczęte prace.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
odpowiedział, iż są w trakcie robienia analizy. Gmina chce wprowadzić 
katalog z informacją, która będzie przedstawiała kolejność realizacji dróg 
w gminie Śrem.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, kiedy będzie dostępny, powyższy katalog.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
odpowiedział, iż prawdopodobnie prace dot. katalogu zakończą się w I 
kwartale 2025 roku.  

Radny Łukasz Brzeziński 
następnie zapytał o środki na utwardzanie dróg gruntowych. W budżecie 
przewidziano na ten cel niewiele, czyli 700 tys. zł.  Dodał, iż osobiście uważa, 
że gmina powinna stworzyć harmonogram, biorący pod uwagę np. 3 lata, 
który uwzględniałby konkretne utwardzenie, nie tylko gruzobetonem, tylko 
tłuczniem. W pierwszej kolejności gmina powinna poprawić stan dróg 
gruntowych, który umożliwi komfortową jazdę, a później stworzyć 
harmonogram według, którego będą  robione drogi docelowo.  W m. 
Psarskie jest ponad 9 km dróg gruntowych, w związku z tym, zapytał czy będą 
one zrobione za 30 lat.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak  
odpowiedział, może nawet za 100 lat. Dodał, iż powstały plany 
zagospodarowanie przestrzennego, które były błędem. W dalszej kolejności 
powiedział, że przy budżecie jaki jest, gmina nie jest w stanie tych dróg 
zrealizować  przez 100 lat. Następnie poinformował,  iż drogi w naszej gminie 
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są dużym problemem i jeżeli Radny ma pomysł jak go rozwiązać, to zaprasza 
na spotkanie.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zasugerował, iż w związku z powyższym utwardzanie krótkich odcinków drogi 
kostką brukową nie jest dobre, gminna powinna utwardzać drogi gruntowe 
na przykład tłuczniem. Następnie dodał, iż będąc jeszcze sołtysem zaprosił 
burmistrza, aby zapoznał się sytuacją dróg w m. Psarskie.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak  
odpowiedział, iż on nie pochodzi z gminy Śrem i tej gminy się uczy,  w 
związku z tym był w m. Psarskie z burmistrzem. Niestety potrzeby są bardzo 
duże i to nie tylko w m. Psarskie, gdyż problem dróg dotyczy większości 
sołectw.  

Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy Burmistrz objechał sam sołectwo bez obecności sołtysa. 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak  
odpowiedział, iż któregoś dnia wraz z Burmistrzem pojechali do m. Psarskie,  
ale nie widzi problemu, żeby umówić się z sołtysem na jeszcze jedne 
oględziny. Ponadto, wraz z pracownikiem urzędu, który odpowiedzialny jest 
za inwestycje drogowe, również robią takie trasy objazdowe. Tak naprawdę 
wszystko jest ważne i największym problemem jest decyzja dotycząca od, 
której inwestycji drogowej zacząć, ponieważ jest ich bardzo dużo.  Każdy 
sołtys walczy o swoje sołectwo i dla każdego problemy związany z jego wsią 
są najważniejsze.  

Radny Łukasz Brzeziński 
poinformował, iż jako Radny i Członek Komisji Wsi i Samorządu walczy o 
każde sołectwo. Miejscowość Psarskie jest tylko przykładem, ponieważ jest 
mu najbardziej znane. W dalszej kolejności dodał, iż wyższy komfort jazdy 
jest na drodze gruntowej utwardzonej, niż na drodze gruntowej, gdzie się 
tylko zasypuje dziury.  

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
wyjaśnił, iż zgadza się z powyższą wypowiedzią Radnego i oprócz 
utwardzenia drogi gruntowej ważne jest jej wyprofilowanie, aby woda miała 
możliwość spływania.  

Radny Łukasz Brzeziński 
odpowiedział, iż myśli, że gmina ma dobrego wykonawcę, natomiast 
ubolewa, że gmina nie znalazła środków na czyszczenie pobocza wzdłuż ulicy 
Orzechowej. Dodał, iż rok temu zostało oczyszczone około 100 m pobocza 
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wzdłuż rowu, co spowodowało odwodnienie drogi. W dalszej kolejności 
zaapelował, aby gmina w miarę możliwości kontynuowała te pracę.  
 
Na tym dyskusję zakończono. 
  

Przystąpiono do głosowania  w sprawie zaopiniowania proj. uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem;  

Wyniki głosowania: 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
Justyna  Bąkowska (ZA), Łukasz  Brzeziński (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz 
Przybylski (NIEOBECNI), Maria Sokołowska-Nowak (ZA), Nina Stępa 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Bartosz Żeleźny (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ) 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wyniki głosowania stwierdziła, iż 
Komisja w obecności 6 członków, 3 głosami „ZA”, 3 głosami „WSTRZYMUJE 
SIĘ”, zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  
  

b) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 rok;  

W związku z tym, iż powyższy projekt uchwały został przedstawiony 
radnym na wcześniejszych komisjach Przewodnicząca Komisji 
zaproponowała, aby rozpocząć dyskusję w tym punkcie obrad. Radni wyrazili 
zgodę.   

 
Dyskusja nie została podjęta.  

Przystąpiono do głosowania  w sprawie  zaopiniowania proj. uchwały w 
sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 rok;  

Wyniki głosowania: 
ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
Justyna  Bąkowska (ZA), Łukasz  Brzeziński (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz 
Przybylski (NIEOBECNI), Maria Sokołowska-Nowak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Nina 
Stępa (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Bartosz Żeleźny 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ) 
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Przewodnicząca Komisji podsumowując wyniki głosowania stwierdziła, iż 
Komisja w obecności 6 członków, 2 głosami „ZA”, 4 głosami „WSTRZYMUJE 
SIĘ”, zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt uchwały.  
 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 
aglomeracji Śrem;  

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz.  
Następnie Przewodnicząca Komisja otworzyła dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały.  
 
Dyskusja nie została podjęta.  
 

Przystąpiono do głosowania  w sprawie zaopiniowania proj. uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 
Śrem.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
Justyna  Bąkowska (ZA), Łukasz  Brzeziński (ZA), Tomasz Przybylski 
(NIEOBECNI), Maria Sokołowska-Nowak (ZA), Nina Stępa (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Bartosz Żeleźny (ZA) 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wyniki głosowania stwierdziła, iż 
Komisja w obecności 6 członków, jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie 
przedłożony projekt uchwały.  
 
(Opinia stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad 3 . Przyjęcie planu pracy komisji na 2025 rok. 
 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusje nad projektem planu pracy 
komisji na 2025 rok. 
(Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Dyskusja nie została podjęta.  
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Następnie przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia planu pracy 
komisji na 2025 rok.   

Wyniki głosowania: 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
Justyna  Bąkowska (ZA), Łukasz  Brzeziński (ZA), Tomasz Przybylski 
(NIEOBECNI), Maria Sokołowska-Nowak (ZA), Nina Stępa (ZA), Edward 
Szczepański (ZA), Bartosz Żeleźny (ZA) 
 
 Przewodniczący stwierdził, że plan pracy został jednogłośnie przez 
Komisję przyjęty. 
(Plan stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  
 
Ad 4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję  w tym punkcie obrad. 
 
W dyskusji głos zabrali.  
 
Radny Łukasz Brzeziński 
zapytał, czy gmina otrzymała informację z Polskich Wód, która miała 
dotyczyć podjętych działań w m. Psarskie na ul. Orzechowej.  
 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz 
odpowiedziała, iż gmina nie otrzymała na ten moment, żadnej informacji.  
 

Dyskusję zakończono. 

Na tym punkt zakończono.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji –Nina 
Stępa podziękowała za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym Gościom, 
Członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 15:53. 

Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 

 
Przewodniczył 

      PRZEWODNICZĄCA 
Komisji Wsi i Samorządu  
 
              /-/Nina Stępa 
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Załączniki: 
1) Zawiadomienie o komisji; 
2) Lista obecności Członków Komisji i lista obecności gości; 
3) Opinia dot. projektu uchwały; 
4) Projekt planu pracy komisji; 
5) Plan pracy komisji.  

 
 
 
Protokolant: 
Jolanta Napieralska  
Podinspektor  


